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REVISTA PRESEI 
 

 Companiile Uber, Bolt şi Clever s-au înţeles cu Guvernul. Premierul anunţă punerea în dezbatere a OUG care 
reglementează activităţile de ridesharing 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că ordonanţa de urgenţă care reglementează activităţile de tip ride-sharing va 
fi pusă joi în transparenţă decizională, urmând să fie adoptată săptămâna viitoare de către Guvern. 
„Un alt subiect important aflat în atenţia publică este reglementarea activităţii de ride-sharing care aştepta 
demult o soluţie legislativă. Ministerul Transporturilor şi Ministerul Dezvoltării au avut în ultima săptămâna 
consultări repetate cu toţi factorii implicaţi, proces apreciat de către toate părţile. Astăzi proiectul de ordonanţă 
de urgenţă referitor la acest subiect va fi pus în consultare publică, urmând ca săptămâna viitoare să adoptăm 
soluţiile convenite”, a afirmat Viorica Dăncilă, în debutul şedinţei de Guvern. 
Situaţia a fost creată de modificarea Legii taximetriei care a venit înainte de a fi implementate şi reglementările 
privind ridesharing-ul aşa cum anunţase Guvernul după protestele taximetriştilor. La scurt timp după intrarea în 
vigoare a Legii taximetriei (începutul lunii mai - n.r.), timpii de aşteptare în cazul transportului Uber, Bolt şi Clever 
au crescut şi cu 50%, iar tarifele s-au mărit de patru ori. 
Anterior oficiali guvernamentali au anunţat că Guvernul lucrează la un act normativ care să reglementeze 
activitatea de ride-sharing, în contextul în care OUG care a modificat legea taximetriei care a intrat joi în vigoare 
nu are prevederi clare pentru acestea. 
În context, ministrul Transporturilor Răzvan Cuc a caracterizat drept „fake news” informaţiile legate de 
interzicerea companiilor de ride-sharing, precizând că domeniul va fi reglementat în curând, proiectul de act 
normativ urmând a fi pus în dezbatere publică în curând. 
Companiile de ridesharing anunţă că au ajuns la un consens cu Guvernul 
Companiile de ridesharing anunţă că au ajuns, după întâlnirea de joi, la un consens cu Guvernul, dar că punerea în 
dezbatere publică a proiectului de act normativ nu schimbă cu nimic faptul că şoferii sunt vânaţi pe străzi, iar 
pasagerii nu pot găsi o maşină. 
„Am avut astăzi o nouă întâlnire la Ministerul Transporturilor cu grupul de lucru pentru reglementarea serviciilor 
ridesharing. Guvernul a promis că va pune în dezbatere publică astăzi un proiect de OUG în acest sens. Am ajuns la 
un consens privind o parte din propunerile pe care le-am făcut, dar asta nu înseamnă nimic concret. Punerea în 
dezbatere publică nu schimbă cu nimic faptul că şoferii sunt vânaţi pe străzi, iar pasagerii nu pot găsi o maşină. 
Credem că e importantă adoptarea ordonanţei în prima şedinţă de Guvern. Numai în acest fel se poate corecta 
nedreptatea faţă de şoferi şi pasageri. 
Cele aproape 300.000 de semnături ale petiţiei #continuam, strânse în mai puţin de 72 de ore arată, dacă mai era 
nevoie, că aceste servicii sunt dorite de români şi fac o diferenţă în viaţa a zeci de mii de şoferi care îşi întreţin 
astfel familiile”, anunţă companiile. 
Asociaţia a lansat luni petiţia #continuam, pentru reglementarea de urgenţă a serviciilor ride sharing. Segmentul 
de ridesharing aduce, anual, beneficii, directe şi indirecte, de peste 1 miliard de lei şi oferă un loc de muncă 
pentru peste 20.000 de şoferi parteneri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UDMR a întrerupt colaborarea cu coaliţia PSD-ALDE. Explicaţia deciziei intempestive: Cazul cimitirului eroilor 
din Valea Uzului/ UPDATE: PSD vrea să îngroape securea războiului cu Uniunea 
UDMR anunţă suspendarea protocolului de colaborare cu coaliţia PSD-ALDE până la soluţionarea situaţiei 
cimitirului din Valea Uzului. 
UPDATE Codrin Ştefănescu: Înţelegem problema pe care a ridicat-o UDMR. E o chestiune care trebuie rezolvată 
 Secretarul general al PSD Codrin Ştefănescu a declarat, pentru MEDIAFAX, că problema pe care o ridică UDMR cu 
privire la situaţia cimitirului din Valea Uzului trebuie obligatoriu soluţionată, prin implicarea autorităţilor locale şi 
a Guvernului. 
„Facem tot ce este necesar ca lucrurile să fie normale acolo. Să vedem care este de fapt problema, cum s-a ajuns 
la un astfel de incident. Când vorbim despre morţii oricui este o chestie sfântă. Toate locurile în care sunt îngropaţi 
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strămoşii, indiferent ai cui, sunt foarte importante pentru toate comunităţile şi prin urmare trebuie să luăm toate 
măsurile ca să nu se mai întâmple aşa ceva. PSD a fost întotdeauna partidul care a luat poziţie şi s-a implicat, 
atunci când au fost scandaluri legate de profanarea de morminte, când a fost scandalul cu profanarea cimitirului 
Evreiesc. Am cerut tot timpul şi anchete în sensul acesta. Astfel de lucruri sunt sfinte”, a afirmat Codrin Ştefănescu, 
joi, pentru MEDIAFAX. 
Secretatul general al PSD a adăugat că trebuie să se implice şi ministrul de Interne Carmen Dan pentru a vedea ce 
s-a întâmplat la nivel local. 
„Înţelegem problema pe care ai ridicat-o cei de la UDMR şi tot ce înseamnă oficialităţi locale trebuie să găsească 
un nivel de cooperare şi să rezolve această problemă. Când vorbim despre morţii unei comunităţi trebuie să 
vorbim cu respect şi trebuie să găsim tot timpul soluţii fiabile. Mai ales când vorbim despre cimitire în care sunt 
îngropaţi oameni care au avut un rol în istorie. Fiecare trebuie să îşi respecte morţii. Este o chestiune care trebuie 
obligatoriu rezolvată la nivel local de către autorităţi şi trebuie să se implice puţin şi cei de la Guvern în sensul 
acesta. Trebuie să se implice şi ministrul de Interne să vadă ce s-a întâmplat şi cei care se ocupă de administraţia 
publică locală”, a conchis Ştefănescu. 
Reacţia social-democratului vine după ce UDMR anunţă suspendarea protocolului de colaborare cu coaliţia PSD-
ALDE până la soluţionarea situaţiei cimitirului din Valea Uzului. 
Decizia UDMR şi ce implică ea 
UDMR nu va susţine, începând de joi, nicio iniţiativă sau măsură a Guvernului, iar până la soluţionarea situaţiei 
cimitirului din Valea Uzului, protocolul de colaborare între UDMR şi coaliţia PSD-ALDE rămâne fără obiect, anunţă 
Uniunea. 
„În condiţiile în care nu a fost nimeni tras la răspundere până acum pentru distrugerea şi profanarea mormintelor 
soldaţilor maghiari din cimitirul din Valea Uzului, respectiv pentru incitare la ură interetnică. La fel, autorităţile nu 
s-au sesizat din oficiu nici în legătură cu abuzul primarului din Dărmăneşti, care a contribuit la escaladarea 
evenimentelor. În pofida solicitării noastre ferme, Guvernul nu a întreprins măsurile necesare pentru a preveni 
agravarea situaţiei, deşi acest lucru este datoria autorităţilor şi a coaliţiei PSD-ALDE. (...) Începând de astăzi UDMR 
nu va susţine nici o iniţiativă sau măsură a Guvernului. Până la soluţionarea situaţia cimitirului din Valea Uzului 
protocolul de colaborare între UDMR şi coaliţia PSD-ALDE rămâne fără obiect”, se arată în comunicat. 
Potrivit unui comunicat al UDMR transmis, joi, Guvernul nu a întreprins măsurile necesare pentru a preveni 
agravarea situaţiei, deşi acest lucru este datoria autorităţilor şi a coaliţiei PSD-ALDE. 
„În această dimineaţă, Poliţia din Bacău a efectuat percheziţii la domiciliul viceprimarului din Sânmartin şi la 
Primăria Sânmartin. Viceprimarul Laszlo Antal a fost dus pentru audieri la sediul Inspectoratului Judeţean de 
Poliţie Harghita, în condiţiile în care nu a fost nimeni tras la răspundere până acum pentru distrugerea şi 
profanarea mormintelor soldaţilor maghiari din cimitirul din Valea Uzului, respectiv pentru incitare la ură 
interetnică. La fel, autorităţile nu s-au sesizat din oficiu nici în legătură cu abuzul primarului din Dărmăneşti, care a 
contribuit la escaladarea evenimentelor. În pofida solicitării noastre ferme, Guvernul nu a întreprins măsurile 
necesare pentru a preveni agravarea situaţiei, deşi acest lucru este datoria autorităţilor şi a coaliţiei PSD-ALDE. 
(...) Începând de astăzi UDMR nu va susţine nici o iniţiativă sau măsură a Guvernului. Până la soluţionarea situaţia 
cimitirului din Valea Uzului protocolul de colaborare între UDMR şi coaliţia PSD-ALDE rămâne fără obiect”, se 
arată în comunicat. 
Reprezentanţii UDMR susţin că Guvernul trebuie să oprească „practicarea dublei măsuri” de către organele şi 
instituţiile publice implicate, care tratează în mod repetat etnicii maghiari din Transilvania ca cetăţeni de rangul 
doi. 
„Contextul juridic este extrem de clar: executarea lucrărilor de construcţii ilegale pe mormintele ostaşilor căzuţi în 
Valea Uzului întruneşte elementele infracţiunii de profanare de morminte, prevăzută în art. 383 a Codului Penal, 
iar acţiunile de provocare ulterioare reprezintă incitarea la ură şi discriminare conform art. 369 al Codul Penal. 
Crucile din beton construite de administraţia locală Dărmăneşti fără autorizaţie, din bani publici şi pe suprafaţa 
altei localităţi, sunt un abuz în serviciu flagrant. (...) Considerăm atitudinea Guvernului ca fiind inacceptabilă atât 
din punct de vedere etnic, moral, cât şi politic”, se mai arată în comunicatul Uniunii. 
UDMR solicită Guvernului să înlăture construcţiile amplasate ilegal în cimitirul din Valea Uzului şi să facă cercetări 
privind „abuzurile primarului din Dărmăneşti şi ale celorlalţi autori care au contribuit la escaladarea tensiunilor”. 
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Săptămâna trecută, poliţiştii băcăuani au declanşat o anchetă pentru identificarea persoanelor care au acoperit cu 
saci negri de plastic toate cele 52 de cruci ale eroilor români, dar şi monumentul din Cimitirul Internaţional Valea 
Uzului, în cazul căruia UDMR a cerut intervenţia premierului Dăncilă. 
Ceremonia de inaugurare în Cimitirul Internaţional Valea Uzului, din Dărmăneşti, judeţul Bacău a fost amânată, 
primarul susţinând că vrea să evite campania electorală. Ministerul Culturii susţinea, însă, că autorităţile nu aveau 
aviz. 
Liderul UDMR Kelemen Hunor i-a cerut, la începutul lunii mai, premierului Viorica Dăncilă să oprească denigrarea 
memoriei soldaţilor maghiari şi să intervină pentru oprirea deciziei Primăriei Dărmăneşti de amplasare a 
mormintelor soldaţilor români într-un cimitir din Harghita, unde sunt îngropaţi soldaţi maghiari. 
Potrivit UDMR, cimitirul militar aparţine comunei Sânmartin şi a fost renovat din resursele proprii ale primăriei, 
din donaţiile Ministerului Ungar al Apărării şi din contribuţii ale unor persoane fizice, fiind amplasate aproximativ 
şase sute de cruci din lemn, pe care au fost inscripţionate numele soldaţilor maghiari ucişi în bătăliile din Valea 
Uzului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă: Program de ajutor nerambursabil de 20.000 lei pentru gospodării, în transparenţă decizională 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că Guvernul va promova "în curând" un program numit «Dezvoltarea 
regiunii nord-est» prin care să acorde fiecărei gospodării 20.000 de lei pentru, printre altele, izolarea termică şi 
energetică a locuinţelor şi încălzire cu centrale termice. 
"De asemenea, vom promova în curând un proiect aflat deja în transparenţă decizională privind programul 
guvernamental «Dezvoltarea regiunii nord-est». Vrem să îmbunătăţim condiţiile de viaţă pentru români, pentru 
cei care nu beneficiază de utilităţile necesare unui trai decent. În acest sens, vom acorda pentru fiecare 
gospodărie un ajutor nerambursabil de 20.000 de lei pentru izolarea termică şi energetică a locuinţelor, încălzire 
cu centrale termice, asigurarea de apă caldă menajeră prin sisteme solare, amenajarea de grupuri sanitare în 
interiorul locuinţei şi conectarea gospodăriilor la reţeaua de apă, canalizare şi gaze", a anunţat prim-ministrul 
Viorica Dăncilă. 
Acest proiect este prezentat în şedinţa de Guvern de joi, în primă lectură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea îi cere lui Eugen Teodorovici să vină în coaliţie cu o analiză pe ANAF. Liderul PSD: Am tot sperat 
ca ANAF să controleze toate firmele. Merg ca pisicuţii la multinaţionale, dacă merg 
Liderul PSD Liviu Dragnea îi cere ministrului de Finanţe Eugen Teodorovici să facă o analiză clară cu privire la 
Agenţia Naţională de Administrare Fiscală, spunând că instituţia tratează companiile româneşti ca fiind 
infractoare, în timp ce ocoleşte societăţile cu capital străin. 
"Am tot sperat că ANAF să controleze toate firmele, nu numai cu capital românesc. Cele cu capital străin trebuie 
să aibă acelaşi tratament, trebuie să respecte aceleaşi legi", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
"Merg ca pisicuţii la multinaţionale, dacă merg, la ANAF s-au tot schimbat conduceri, ministrul de Finanţe să facă 
o analiză", a mai spus liderul PSD. 
Liderul social democraţilor spune că a discutat situaţia de la ANAF şi cu preşedintele ALDE, Călin Popescuc 
Tăriceanu. 
-0:20 
"Ministrul de Finanţe să facă o analiză să o prezinte în coaliţie, nu acceptăm, am vorbit şi cu domnul Tăriceanu, nu 
acceptăm ca unii de la ANAF să creadă că firmele româneşti sunt infractoare şi trebuie lovite", a spus Dragnea. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Taxa AUTO | Teodorovici: 700 milioane lei vor fi transferaţi în fondul de mediu pentru restituirea taxei auto 
Ministrul Finanţelor Publice a anunţat, joi, că vor fi transferaţi 700 de milioane de lei din fondul de rezervă al 
Guvernului în cel de mediu pentru ca cei care au depus cereri de restituire a taxei auto până la 31 august 2018 să 
poată beneficia de restituirea acesteia până la sfârşitul lunii mai. 
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Printr-o Hotărâre de Guvern vor fi transferaţi 700 milioane lei din fondul de rezervă în fondul de mediu pentru 
restituirea taxei auto, a anunţat, joi, la Guvern, ministrul Eugen Teodorovici. Astfel, ministrul îşi doreşte ca banii să 
fie restituiţi până la sfârşitul lunii mai. 
De aceşti bani vor beneficia cei care au depus cereri de restituire a taxei auto până la 31 august 2018. 
Până la finalul lunii mai, ANAF trebuie „să se dea peste cap” şi să plătească sumele aferente taxei auto, a declarat, 
joi, la Bistriţa, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. Dacă situaţia nu va fi rezolvată, ministrul ameninţă cu 
demiteri. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, joi, într-o conferinţă de presă, la Bistriţa, că până la sfârşitul 
lunii aprilie, toate deciziile de impunere în ceea ce priveşte restituirea taxei auto trebuie să fie emise, iar până la 
finalul lunii mai, toţi cei care au plătit aceste taxe vor avea banii în cont. 
La jumătatea lunii aprilie, Teodorovici declara că ANAF trebuie „să se dea peste cap” să rezolve situaţia taxei auto, 
altfel vor fi demiteri. „Am spus foarte clar că până la final de aprilie toate deciziile de impunere care mai sunt încă 
de emis de către ANAF trebuie să se emită. Dacă nu se emit aceste decizii, acele persoane pleacă din funcţii, 
oricine ar fi, pleacă din funcţii. Acesta este primul pas. Al doilea pas este simplificarea modului în care trebuie să 
plătim omului acea sumă. Din păcate astăzi mai este o aşa, o întreagă birocraţie pe acest subiect şi la fel, am spus 
clar: ANAF-ul trebuie să se dea peste cap, eu am să sprijin datul peste cap de mai multe ori dacă este cazul, până 
la final de mai să plătească sumele aferente acestei taxe. Acum suntem în luna aprilie, iar până la final de mai 
trebuie să se găsească orice fel de soluţie, plata sumelor pe care noi le asigurăm de la buget, iar dânşii trebuie să 
plătească şi să îmi spună ce trebuie să modificăm legal ca să facem acest pas şi să plătească contribuabililor acea 
sumă şi apoi să stea să facă verificarea cu ce are de dat eventual acea persoană către stat. Pentru că statul a luat 
banii contribuabililor, i-a luat cu două mâini şi acum stă, din păcate, pentru contribuabil, statul să verifice: ia să 
vedem ai tu cumva datorii la stat? Că poate la acea vreme când se am luat taxa poate că nu aveai”, a declarat 
ministrul Eugen Teodorovici. 
Ministrul a mai spus că există banii pentru plata sumelor de bani din taxa auto şi că singurii care nu vor primi banii 
sunt cei a căror situaţie nu este foarte clară şi ANAF a solicitat lămuriri suplimentare. „Oamenii trebuie să îşi 
primească banii înapoi. Până la sfârşitul lunii mai anul acesta trebuie să îi primească. Avem şi excepţii, sunt cazuri 
în care există neclarităţi legate de partea de proprietate. Sunt câteva chestiuni pentru care ANAF-ul a cerut câteva 
clarificări, dar pentru tot ce este clar şi există decizie de impunere se plăteşte”, a mai spus ministrul Finanţelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici a cerut Comisiei Europene ca split TVA sa ramana complet optional 
Ministerul de Finante a cerut Comisiei Europene ca sistemul split TVA sa ramana complet optional, iar in prezent 
masura este analizata de oficialii europeni. 
Declaratia a fost facuta pentru Profit.ro de ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici. 
Mecanismul split TVA, initiat si sustinut de catre fostul ministru al Finantelor, Ionut Misa, a fost introdus optional 
din toamna anului 2017 si obligatoriu de la 1 ianuarie 2018 pentru firmele in insolventa si cele cu datorii la TVA. 
Proiectul initial, care prevedea ca split TVA sa se aplice tuturor firmelor, a fost contestat vehement de mediul de 
afaceri, astfel ca de la 1 ianuarie 2018 a ramas obligatoriu doar pentru companiile in insolventa si cele cu datorii la 
TVA. 
Romania nu a discutat insa cu Executivul UE, desi Comisia transmisese Ministerului Finantelor ca ar fi mult mai 
bine sa se consulte. 
Daca mecanismul devine optional, de principiu ar trebui ca pentru firmele introduse obligatoriu sa fie prevazuta 
posibilitatea de a iesi din acest sistem. 
Potrivit datelor Profit.ro, aproape de finele anului trecut, 18.700 de firme aplicau split TVA, din care: 

 firme cu TVA restanta de plata la 31 decembrie 2017 - 8.333 
 firme cu TVA restanta de plata incepand cu data de 1 ianuarie 2018 - 3.247 
 firme sub incidenta legislatiei privind procedurile de prevenire a insolventei si de insolventa - 6.783 
 firme care aplica plata defalcata prin optiune – 329 

(Sursa: ziare.com) 
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 Podul Brăila-Tulcea | Teodorovici: Vineri trimitem la Comisia Europeană cererea pentru decontare/ Când va fi 
gata podul peste Dunăre 
Ministrul interimar al Fondurilor Europene, Eugen Teodorovici, a declarat, joi, că vineri va trimite către Comisia 
Europeană cererea de finanţare pentru decontarea cheltuielilor pe acest an, din fonduri europene, cu podul de 
peste Dunăre, din zona Brăila-Tulcea. 
"Un alt aspect foarte important, nu neapărat obiectul acestei şedinţe de Guvern, ci un obiect discutat în spaţiul 
public foare des, şi anume podul suspendat peste Dunăre în zona Tulcea-Brăila. (...) Astăzi (joi-n.red.), colegii de la 
Ministerul Fondurilor Europene definitivează întreaga cerere de finanţare iar mâine (vineri-n.red.), până la finalul 
zilei, această solicitare se va afla la Comisia Europeană. Sper să fie duse efoturile necesare la Comisia Europeană 
pentru ca acest proiect să fie aprobat într-un termen cât mai scurt, astfel încât deja ceea ce am alocat din bugetul 
de stat pentru acest an, avansurile plătite la constructor şi cheltuielile pe timpul anului să fie rambursate din 
fonmdurile europene", a spus Eugen Teodorovici. 
Acesta a afirmat că proiectul are implicaţii în dezvoltarea regională a zonei Delta Dunării şi nu numai, pentru care 
sunt disponibile finanţări de aproximativ 550 milioane euro, din care 363 milioane euro sunt fonduri europene. 
Podul va avea o lungime de 1,9 km. Drumul de legătură va avea două benzi pe sens între Brăila şi Jijila, cu o 
lungime de 19 km, iar drumul de legătură spre Măcin va avea o bandă pe sens cu o lungime de 4,3 km. 
Potrivit ministrului, proiectul este planificat pentru a fi finalizat la 31 decembrie 2023. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Fermierii își pot asigura culturile și animalele prin intermediul PNDR 2020 
Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale acordă sprijin financiar pentru asigurarea culturilor, animalelor și 
plantelor de către fermierii activi, prin intermediul submăsurii 17.1 din Programul Național de Dezvoltare Rurală 
2014 – 2020 (PNDR 2020). Sesiunea de primire a cererilor de finanțare este deschisă în perioada 1 aprilie – 30 
noiembrie 2019, iar alocarea financiară disponibilă este de 42.797.487 euro.   
În cazul fermelor mici cu dimensiunea economică de până la 12.000 SO, rata sprijinului nerambursabil  este de 
70% din valoarea primei de asigurare eligibile și plătite efectiv de către fermier, iar în cazul fermelor cu 
dimensiunea economică mai mare sau egală cu 12.000 SO, rata sprijinului nerambursabil este de 55%. 
„În ultima perioadă ne confruntăm cu fenomene meteorologice extreme, reprezentate de inundații, căderi de 
grindină, furtuni și chiar tornade, iar noi trebuie să fim pregătiți să gestionăm eficient astfel de situații. Am deschis 
în premieră o linie de finanțare prin care fermierii pot obține sprijin financiar pentru a încheia polițe de asigurare 
atât pentru culturi, cât și pentru animale. Încurajăm participarea la schemele de asigurare, în vederea gestionării 
corespunzătoare a riscurilor ce pot afecta producția agricolă. Încă de la transmiterea ghidului spre consultare 
publică, am analizat toate observațiile venite atât din partea fermierilor, cât și a asiguratorilor. Această sesiune 
este doar prima etapă lansată pentru culturile de primăvară, urmând să deschidem o sesiune și pentru asigurarea 
celor de toamnă. Fondurile europene disponibile pentru acest tip de sprijin, acordat fermierilor prin PNDR 
2020 sunt în valoare de aproximativ 43 milioane de euro”, a declarat Adrian CHESNOIU, Directorul general al AFIR. 
Astfel, pentru a beneficia de sprijin financiar, solicitanții trebuie să fie fermieri activi, să încheie cu o societate de 
asigurări un contract pentru riscurile menționate în cadrul submăsurii 17.1 și să se angajeze să plătească valoarea 
integrală a primei de asigurare în cuantumul și la termenele prevăzute în contract. De asemenea, solicitanții pot 
beneficia de sprijin dacă utilizează terenuri agricole (cu excepția suprafețelor cultivate cu struguri pentru vin), 
dacă dețin, cresc sau exploatează animale, dacă încheie contractul de asigurare pentru toate suprafețele cultivate 
cu același tip de cultură de la nivelul exploatației și dacă nu creează  condiții pentru a obține în mod necuvenit un 
avantaj. 
Riscurile eligibile în cadrul acestei linii de finanțare sunt fenomenele climatice nefavorabile, respectiv: seceta, 
arșița, inundațiile, grindina, înghețul (timpuriu de toamnă, de iarnă sau târziu de primăvară), ploile torențiale sau 
ploile excesive și de lungă durată, furtuna, vijelia, uraganul sau tornada. De asemenea, printre riscurile eligibile 
pentru finanțare se numără și infestările cu organisme de carantină dăunătoare plantelor prevăzute în HG nr. 
563/2007, cu modificările și completările ulterioare. Producerea unui fenomen climatic nefavorabil sau a infestării 
cu organisme de carantină dăunătoare plantelor trebuie să fie recunoscută în mod oficial de către autoritățile 
competente din România.  
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Precizăm că această sesiune este dedicată celor care doresc sprijin financiar pentru asigurarea culturilor de 
primăvară, urmând ca spre finalul anului să fie deschisă o nouă sesiune a submăsurii 17.1 pentru asigurarea 
culturilor de toamnă.  
Cererile de finanțare se depun on-line pe pagina de internet a Agenției, www.afir.info, iar pentru întocmirea 
documentației necesare obținerii finanțării, solicitanții pot consulta gratuit Ghidul solicitantului și anexele 
aferente, disponibile pe site, la secțiunea Investiții PNDR în pagina sM 17.1. 
(Sursa: afir.info) 
 

 #romania2019.eu Apicultura în context european şi mondial, conferinţă organizată sâmbătă la Bucureşti 
Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), alături de Asociaţia Crescătorilor de Albine (ACA), organizează 
sâmbătă, 25 mai, conferinţa 'Apicultura în context european şi mondial', eveniment realizat în contextul 
Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, informează, joi, MADR. 
Conferinţa va fi deschisă de ministrul de resort, Petre Daea. 
Evenimentul, organizat cu prilejul 'Zilei Mondiale a Albinei", îşi propune să evidenţieze importanţa polenizatorilor 
pentru umanitate şi pentru întregul ecosistem, asupra necesităţii dezvoltării sectorului apicol în contextul 
schimbărilor climatice, precum şi rolul crucial al acestora în creşterea randamentului culturilor. 
Principalele subiecte ce vor fi dezbătute vizează situaţia sectorului apicol precum şi importanţa acestuia în context 
european şi mondial, sănătatea albinelor, apicultura ecologică în România, sprijinul FAO pentru apicultura 
durabilă. 
La conferinţă vor fi prezenţi, alături de ministrul Petre Daea, oficiali din cadrul Uniunii Europene precum: Tanja 
Strnisa, secretar de stat din cadrul Ministerului Agriculturii, Pădurilor şi Alimentaţiei din Republica Slovenia, 
Carolina Starr, Ofiţer pentru Agricultură, reprezentant FAO al Biroului Regional pentru Europa şi Asia Centrală, 
Eran Raizman, Ofiţer senior pentru Sănătatea Animalelor şi Producţie în cadrul Biroului Regional FAO pentru 
Europa şi Asia Centrală, precum şi Daniel Dezmirean, profesor doctor în cadrul Universităţii de Ştiinţe Agronomice 
şi Medicină Veterinară din Cluj. 
De asemenea, la sediul Asociaţiei Crescătorilor de Albine (ACA - Bd. Ficusului nr. 42) se va deschide şi o expoziţie 
de produse apicole, iar participanţii vor putea vizita laboratorul Institutului Naţional Apicol. 
România produce, în medie, 22.000 de tone de miere anual, clasându-se pe locul patru în Europa, iar efectivele au 
atins în anul 2015 un vârf de 1,47 milioane de familii de albine. 
La nivel naţional, sunt înregistraţi în jur de 40.000 de apicultori, peste 60% dintre aceştia fiind membrii ACA, cu un 
efectiv de 900.000 de familii de albine. 
Potrivit datelor ACA, în ultimii 2-3 ani, consumul de miere a înregistrat o creştere de 15%, până la 550 de grame 
pe locuitor pe an, însă şi în aceste condiţii România se află tot la coada clasamentului, la nivel european. Datele 
statistice arată că românii consumă de 3-4 ori mai puţină miere comparativ cu cele două kilograme consumate în 
Germania sau 1,5 kilograme în Olanda şi Belgia. Din păcate, tot din cifrele statistice, se vede că românii consumă 
în fiecare zi 70 de grame de zahăr şi doar 3 grame de miere.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Anunț URIAȘ pentru constructori din Guvern: Legea achizițiilor publice va fi modificată 
Vicepremierul Daniel Suciu, ministru al Dezvoltării Regionale, a declarat, miercuri, la Timișoara, că Legea 
achizițiilor publice va fi modificată, astfel încât constructorii să poată demara lucrări chiar în condițiile în care 
constestațiile la licitații nu au fost soluționate, informează Mediafax. 
Vicepremierul Daniel Suciu se află, miercuri, în județul Timiș, pentru a vizita mai multe obiective. Suciu a vizitat 
stadionul „Dan Păltinișanu" din Timișoara, unde a anunțat că acesta va fi demolat, iar în locul lui va fi realizat altul 
nou. 
Întrebat de un jurnalist dacă nu ar fi o soluție demolarea stadionului după ce proiectul mai avansează, având în 
vedere că există situații în care constestațiile la licitații întârzie anumite proiecte, ministrul Dezvoltării Regionale a 
declarat că se pregătește modificarea Legii achizițiilor publice, astfel încât acest lucru să nu se mai întâmple. 
„Da, aveți dreptate cu licitațiile, știți foarte bine ce s-a întâmplat la Cazinoul din Constanța, este exact în aceeași 
situație după trei licitații. Dar trebuie să o spun la fel de direct că pregătim, am pregătit să intrăm în ședința de 
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Guvern de săptămâna aceasta sau de săptămâna viitoare, cu o modificare radicală la Legea achizițiilor publice, 
astfel încât piedici să nu se mai întâmple. Contestațiile la licitații întârzie foarte mult unele proiecte. După 30 de 
zile, indiferent dacă există sau nu contestații, constructorul desemnat va demara lucrările, iar, ulterior, dacă în 
instanță firma care a contestat are câștig de cauză, va fi despăgubit, dar nu la valoarea întregii investiții, ci la 
valoarea profitului pe care ar fi putut să-l obțină. De asemenea, acest prejudiciu nu va constitui prejudiciu la 
bugetul de stat", a declarat Daniel Suciu. 
După vizita la stadionul „Dan Păltinișanu" din Timișoara, ministrul Dezvoltării Regionale a vizitat mai multe 
obiective finanțate prin Programul Național de Dezvoltare Locală, în comuna Dumbrăvița. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Gabriela Firea: RADET are datorii la ELCEN. Vom putea face faţă şi acestor plăţi 
Gabriela Firea a declarat joi că RADET are datorii la ELCEN, dar că Primăria se va mobiliza şi va plăti întârzierile. 
Primarul mai spune că peste 90% din bugetul PMB este cota parte din impozitul pe venit, iar sumele au fost 
diminuate de la Ministerul Finanţelor în ultimele luni. 
„Eu pot să vă spun faptul că, într-adevăr, sunt nişte întârzieri din cauza faptului că Primăria Capitalei a primit de la 
Ministerul de Finanţe în decembrie şi în lunile ianuarie, februarie, martie, aprilie, chiar şi mai, sume mai mici decât 
lunile aferente anilor trecuţi din impozitul pe venit. Este singura noastră sursă pentru îndestularea bugetului. 
Peste 90% din bugetul nostru este provenit din cota parte din impozitul pe venit, de la Ministerul Finanţelor. Noi 
nu încasăm taxe şi impozite locale, sunt toate la cele şase sectoare ale Bucureştiului. Prin urmare, am fost în 
imposibilitatea de a face plăţile”, a declarat, joi, Gabriela Firea. 
Edilul Capitalei mai spune că în perioada următoare Primăria Capitalei va face eforturi pentru plata acestor 
întârzieri. 
„Considerăm că în perioada următoare, prin demersurile pe care le-am făcut prin direcţiile noastre de specialitate 
de atragere de fonduri, atât din Trezorerie, cât şi de pe piaţa liberă privată, ne vom echilibra şi vom putea să 
facem faţă şi acestor plăţi, care au rămas restante, şi nu doar în ceea ce priveşte gazele către Elcen, şi Elcen către 
Distrigaz, ci şi în cazul unor companii care lucrează la obiectivele noastre pe şantierele Capitalei”, a mai subliniat 
Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România a importat peste două milioane tep ţiţei, în primul trimestru din 2019 
România a importat, în primele trei luni din 2019, o cantitate de ţiţei de 2,035 milioane tone echivalent petrol 
(tep), o cantitate cu 82.200 tep (3,9%) mai mică faţă de cea importată în perioada similară din 2018, conform 
datelor centralizate de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Producţia de ţiţei a totalizat, în perioada menţionată, 829.000 tep, fiind cu 0,1% (1.200 tep) mai mare faţă de cea 
din anul precedent. 
Principalele resurse de energie primară au totalizat 8,725 milioane de tone echivalent petrol (tep), în scădere cu 
172.800 tep faţă de primele trei luni din 2018. 
Producţia internă a depăşit 5,167 milioane tep, în scădere cu 184.100 tep faţă de aceeaşi perioadă a anului 
precedent, iar importul a fost de 3,557 milioane tep.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Numărul firmelor radiate până acum în 2019 a atins nivelul record al ultimilor 10 ani 
Numărul firmelor radiate a atins după primele patru luni nivelul record al ultimilor 10 ani. 
Mediul economic din ţară devine tot mai dur pentru companii. Numărul firmelor radiate a atins după primele 
patru luni nivelul record al ultimilor 10 ani. 
Aproape 56.000 de companii au dispărut de pe piaţa românească de la începutul anului până în aprilie. O creştere 
de peste 94% faţă de perioada similară din 2018, arată datele de la Registrul Comerţului. 
Anul trecut, după primele patru luni aveam dub 29.000 de firme radiate, o creştere de doar 5% faţă de anul 
precedent. Capitala este lider detaşat la companiile care nu au mai putut să îşi ţină în viaţă business-ul, cu peste 
5.600 de firme radiate. Cele mai mari dificultăţi în a supravieţui sunt firmele din comerţ, agricultură, construcţii şi 
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industria prelucărătoare. Experţii atrag atenţia că acesta este un fenomen similar cu situaţia din 2010, când în 
plină criză, numărul firmelor desfiinţate creştea cu aproape 300% până la peste 170.000 de societăţi. 
Dacă trendul continuă, în 2019 s-ar putea trece de graniţa de 100.000 de companii desfiinţate, cu 20.000 mai 
multe decât în 2018. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Darius Vâlcov, urmărit penal de DIICOT pentru divulgarea unui protocol secret din 2016 după publicarea lui pe 
Facebook 
Darius Vâlcov, consilierul premierului Viorica Dăncilă, este urmărit penal în ancheta DIICOT, pentru publicarea pe 
Facebook a protocolului secret din 2016, au precizat, pentru MEDIAFAX, reprezentanţii DIICOT. Procurorii au 
început, astfel, ancheta in personam. 
Reprezentanţii DIICOT au precizat, pentru MEDIAFAX, că procurorii au început ancheta in personam privind 
publicarea pe Facebook a protocolului dintre PICCJ şi SRI de către Darius Vâlcov. 
Fapta cercetată este divulgarea secretului care periclitează securitatea naţională. Dosarul a fost deschis în urma 
unei sesizări a SRI. 
La scurt timp după apariţia în 2018, pe site-ul PÎCCJ a protocolului public dintre Parchetul General şi SRI, încheiat 
în anul 2016, Darius Vâlcov, consilier al premierului Viorica Dăncilă, a publicat pe pagina sa de Facebook şi o 
variantă secretă a protocolului. 
Potrivit documentului, la Obiectivul cooperării, se arată că valorificarea informaţiilor referitoare la săvârşirea 
infracţiunilor prevăzute de legislaţia în vigoare. “Promovarea şi asigurarea comunicării permanente şi eficiente 
între Serviciu, prin structurile sale (centrale şi teritoriale) şi Parchet, respectiv structurile acestora (centrale şi 
teritoriale)”, se arată în protocol. 
Deşi acesta nu mai producea efecte, aşa cum a anunţat SRI şi Parchetul General, el era un document secrete. 
Tocmai din acest motiv şi Parchetul General a deschis un dosar penal. Protocolul ar fi provenit de la Parchetul de 
pe lângă Curtea de Apel Constanţa, de unde provine Adina Florea, propunerea lui Tudorel Toader pentru şefia 
DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cazul jurnalistei ameninţate cu moartea | DNA: Rectorul şi prorectorul Academiei de Poliţie, sub control 
judiciar/ Emilia Şercan: Veţi putea afla dimensiunile diabolice ale poveştii 
Procurorii DNA i-au plasat sub control judiciar pentru 60 de zile pe rectorul şi prorectorul Academiei de Poliţie 
„Alexandru Ioan Cuza” sub acuzaţia de instigare la şantaj, în dosarul privind ameninţarea jurnalistei Emilia Şercan, 
precizează Direcţia. 
Procurorii DNA au dispus punerea în mişcare a acţiunii penale şi măsura controlului judiciar pe o perioadă de 60 
de zile faţă de Iacob Adrian, rectorul Academiei de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza” şi Petrică-Mihail Marcoci, 
prorectorul Academiei, fiecare sub aspectul săvârşirii infracţiunii de instigare la şantaj. 
„La sfârşitul lunii martie – începutul lunii aprilie 2019, inculpaţii Iacob Adrian şi Marcoci Petrică-Mihail, rector, 
respectiv prorector al Academiei de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza”, l-au determinat pe inculpatul Bărbulescu 
Gheorghe Adrian să transmită unei persoane, jurnalist de investigaţie – persoană vătămată, mesaje de 
ameninţare (un mesaj tip text şi cinci mesaje folosind aplicaţia Facebook Messenger) pentru a o constrânge să 
înceteze investigaţiile jurnalistice care îl vizau pe rectorul Academiei de Poliţie, urmărind astfel eliminarea 
riscurilor pentru cariera lor profesională. Concomitent, cei doi instigatori i-au promis poliţistului care a trimis 
efectiv mesajele de ameninţare că îi vor asigura protecţia pentru a nu fi tras la răspundere penală şi, pe parcursul 
săvârşirii faptelor, chiar i-au adresat încurajări”, se arată într-un comunicat al Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
Potrivit procurorilor, la sfârşitul lunii martie – începutul lunii aprilie 2019, rectorul şi prorectorul Academiei i-au 
cerut lui Bărbulescu Gheorghe Adrian, „profitând de ascendentul pe care li-l dădeau relaţia de subordonare 
funcţională, diferenţa de vârstă şi de grad profesional, relaţia personală care se dezvoltase între ei şi recunoştinţa 
acestuia din urmă pentru oportunitatea de a continua să activeze în mediul universitar”, să trimită mesaje de 
ameninţare jurnalistei Emilia Şercan pentru a o determina să oprească investigaţiile jurnalistice care îl vizau pe 
rectorul Iacob Adrian. 
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„Solicitările au fost transmise în cadrul mai multor discuţii pe care Bărbulescu Gheorghe Adrian le-a purtat atât 
separat cu cei doi, cât şi împreună, în sediul Academiei de Poliţie. Aceste demersuri au fost determinate de faptul 
că, în perioada martie – aprilie 2019, persoana vătămată a publicat mai multe articole care vizau în mod direct 
activitatea rectorului Academiei de Poliţie, Iacob Adrian, care ar fi putut avea consecinţe semnificative asupra 
carierelor celor doi ofiţeri superiori, astfel încât pentru aceştia era esenţial ca anchetele jurnalistice să înceteze”, 
se mai arată în sursa citată. 
DNA explică faptul că funcţiile în cadrul învăţământului universitar presupun deţinerea titlului de doctor, iar 
continuarea publicării articolelor ar fi determinat un interes public crescut în sensul verificării suspiciunilor de 
plagiat. 
„Interesul lui Marcoci Petrică-Mihail în stoparea anchetelor jurnalistice era determinat de faptul că numirea în 
funcţia de prorector depinde în mod direct de rectorul instituţiei de învăţământ, astfel încât pierderea funcţiei de 
către Iacob Adrian ar fi avut consecinţe negative şi asupra acestuia. În acest context, există bănuiala rezonabilă că 
Marcoci Petrică-Mihail a conceput planul folosit pentru transmiterea mesajelor de ameninţare, astfel încât să fie 
imposibilă identificarea autorului faptelor”, spun procurorii. 
Totodată, anchetatorii arată că există bănuiala rezonabilă că cei doi i-au comunicat lui Gheorghe Adrian 
Bărbulescu conţinutul mesajelor de ameninţare care urmau să fie transmise Emiliei Şercab şi l-au asigurat că îl vor 
proteja pentru a nu fi tras la răspundere penală. 
Pe timpul cât se află sub control judiciar, rectorul şi prorectorul Academiei trebuie să respecte, fiecare, 
următoarele obligaţii, potrivit DNA: 
a) să se prezinte la organul de urmărire penală ori de câte ori este chemat; 
b) să informeze de îndată organul de urmărire penală cu privire la schimbarea locuinţei; 
c) să se prezinte la organul de poliţie, conform programului de supraveghere întocmit, sau ori de câte ori este 
chemat. 
d) să nu depăşească teritoriul României decât cu încuviinţarea prealabilă a procurorului competent; 
e) să nu se apropie de persoanele menţionate în ordonanţă şi să nu comunice cu aceştia direct sau indirect, pe 
nicio cale; 
f) să comunice periodic, conform programului de supraveghere, informaţii relevante despre mijloacele sale de 
existenţă; 
g) să nu exercite funcţia de rector, respectiv prorector şi să nu îşi mai desfăşoare activitatea în cadrul Academiei 
de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza” din Bucureşti; 
h) să nu deţină, să nu folosească şi să nu poarte arme. 
Decizia procurorilor vine după ce au fost efectuate, în cursul zilei de joi, mai multe percheziţii la domiciliul 
rectorului şi al prorectorului Academiei de Poliţie. 
Procurorii DNA au dispus, in urmă cu câteva săptămâni, punerea în mişcare a acţiunii penale şi l-au plasat sub 
control judiciar în luna aprilie pe ofiţerul de la Academia de Poliţie "Alexandru Ioan Cuza", Gheorghe Adrian 
Bărbulescu, cel care ar fi ameninţat-o pe jurnalista Emilia Şercan. 
Potrivit ordonanţei procurorilor, în data de 15 aprilie, ofiţerul de la Academia de Poliţie ar fi transmis jurnalistei 
Emilia Şercan, pe numărul personal, mesaje de ameninţare (un mesaj tip text şi cinci mesaje folosind aplicaţia 
Facebook Messenger), pentru a o constrânge să înceteze activitatea de investigare a modului în care mai multe 
persoane din cadrul şcolii doctorale a Academiei de Poliţie A.I. Cuza, au obţinut titlul de doctor. 
REACŢIA EMILIA ŞERCAN, DUPĂ DECIZIA DNA PRIVIND ŞEFII ACADEMIEI: VEŢI PUTEA AFLA DIMENSIUNILE 
DIABOLICE ALE POVEŞTII 

Jurnalista Emilia Şercan a spus, după ce conducerea Academiei de Poliţie a fost plasată sub control judiciar pentru 
că ar fi convins un ofiţer să o ameninţe, că va publica toate datele din dosar atunci când va putea, pentru a 
prezenta „dimensiunea diabolică” a poveştii. 
„În momentul în care dosarul va fi public şi voi putea vorbi despre acest caz veţi putea afla şi înţelege dimensiunile 
diabolice ale acestei poveşti, din care până acum se ştie doar despre mesaje”, a scris jurnalista Emilia Şercan pe 
Facebook, după ce DNA i-a plasat sub control judiciar pe rectorul şi prorectorul Academiei de Poliţie. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Mugur Isărescu are o propunere inedită cu privire la tezaurul de la Moscova: 'Este istoria totuşi a 92 de tone 
de aur în monedă' 
Despre Tezaurul evacuat la Moscova ar trebui să fie scrisă o carte simplă sau făcut un film pe care să-l trimitem la 
Viasat History fiind vorba despre istoria a 92 de tone de aur, a declarat joi guvernatorul Băncii Naţionale a 
României, Mugur Isărescu, la Simpozionul "Cristian Popişteanu", cu tema "Tezaurul BNR evacuat la Moscova - un 
bilanţ istoriografic şi un studiu de caz".  
"Cred că ar trebui să facem o carte simplă, cu fotografii clare, frumoase, sau un film pe care să-l ducem la Viasat 
History. Este istoria totuşi a 92 de tone de aur în monedă. Până în Primul Război Mondial funcţiona etalonul aur, 
nu lingouri, monede şi rezervele de aur se ţineau în monede. Deci în afară de valoarea aurului de 3 miliarde de 
euro mai este şi un miliard în valoare numismatică", a declarat Mugur Isărescu, conform agerpres.ro.  
Guvernatorul BNR a menţionat că " Dosarul Moscova II a fost făcut aici, la Banca Naţională. Nu avem absolut 
niciun dubiu" iar acesta nu aduce elemente noi, doar completează informaţiile din Dosarul Moscova I. 
Mugur Isărescu a spus că cele două dosare ridică o serie de întrebări. Astfel, Moscova I ridică întrebarea cu privire 
la păstrarea lui în totalitate, cu documentele originale, în perioada de ocupaţie sovietică în condiţiile în care 
consilierii sovietici aveau acces liber în clădire în aceea perioadă. În ceea ce priveşte Dosarul Moscova II, Isărescu a 
afirmat că este posibil ca acesta să fi fost scos din Banca Naţională în încercarea de a fi salvat.  
"Nu putem decât să presupunem cum a dispărut, probabil că a fost considerat că trebuie salvat sau că nu e bine 
să mai rămână la Banca Naţională, dar ştim aşa că în 1955, când a început reorganizarea fondului arhivistic al BNR 
sub formularea Arhivelor Statului, Dosarul Moscova II nu mai era în Bancă. Deci el a plecat de aici probabil pe la 
sfârşitul anilor 50 deoarece eticheta cu noul nume al instituţiei Banca RPR, Banca de Stat apare numai pe coperta 
Dosarului Moscova I", a spus Mugur Isărescu.  
De asemenea, el a precizat că nu se ştie cum a ajuns Dosarul în scrin, dar se poate presupune că a fost creat la 
BNR în perioada 1933 - 1942. Isărescu i-a felicitat pe ofiţerii de la Brigada de Combaterea Criminalităţii Organizate 
Bucureşti care au ajutat la recuperarea Dosarului Moscova II.  
În luna martie a acestui an, BNR a arătat într-un comunicat că a intrat în posesia unor documente din anul 1941 în 
care reprezentanţi ai băncii din perioada respectivă au făcut un inventar pentru conducerea statului român din 
epocă în legătură cu situaţia Tezaurului pe care BNR l-a trimis la Moscova în anii 1916 - 1917. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mobilitatea in UE: Romanii pe locul intai in top 
Mobilitatea lucratorilor in cadrul Uniunii Europene s-a dublat de la inceputul secolului, conform unui studiu 
publicat de institutul EconPol din Bruxelles. Cei mai mobili in UE sunt romanii. 
In prezent, aproximativ 4% din toti lucratorii cu varsta cuprinsa intre 20 si 64 ani locuiesc intr-un alt stat membru 
al UE. Intr-un studiu pentru reteaua de cercetare EconPol, Cinzia Alcidi si Daniel Gros, experti in cadrul institutului 
CEPS din Bruxelles, scriu ca migratia est-vest a fost in general pozitiva din punct de vedere economic pentru 
tarile beneficiare. O migratie mai mare a fortei de munca bine calificate dinspre sud si sud-est spre nord si nord-
vest ar putea insa avea un impact economic negativ asupra tarilor de origine. 
Potrivit autorilor, cifra medie de 4% ascunde diferente mari intre tarile UE. Numai 1% dintre germani lucreaza in 
alte tari ale UE, 1,1% britanici, 1,3% suedezi si francezi, 1,8% dintre finlandezi si cehi. 
In partea de sus a topului se afla estonienii cu 12,6%, portughezii cu 13,8%, croatii cu 13,9, lituanienii cu 14,8%, 
iar in varful clasamentului se situeaza romanii cu 19,7%. 
Cele doua valuri de aderare la UE, din 2004 si 2007, au initiat migratia de la est la vest. Ulterior s-au adaugat 
miscari mai mici din sudul Europei spre nord. La inceput, Regatul Unit si Irlanda au primit un numar relativ mare 
de imigranti din UE, ceea ce a putut influenta si referendumul pentru Brexit in 2016. 
Ulterior, Germania si cateva tari din nord au fost tinta principala. Intre timp, o dezvoltare economica mai 
accentuata in noile state membre a determinat reducerea migratiei de la est la vest, mai ales din partea Poloniei 
si a statelor baltice. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Referendum 2019 | Câte buletine de vot primesc românii la urne 
Referendum 2019. Românii îşi vor alege pe 26 mai reprezentanţii în Parlamentul European şi în aceeaşi zi are loc 
şi referendumul pe teme legate de justiţie, convocat de preşedintele Klaus Iohannis. Cetăţenii vor vota în aceleaşi 
secţii de votare, cu aceleaşi ştampile, pe trei buletine de vot. 
Referendum 2019. Cum se votează 
 - Secţiile de votare sunt deschise între orele 7:00 şi 21:00. La ora 21:00 mai pot vota doar alegătorii care se află în 
sala unde se votează. În străinătate se votează în 7 şi 21 ora locală. 
Dacă sunteţi omis din lista permanentă, veţi fi înscris pe o listă suplimentară. Bucureştenii trebuie să voteze la 
secţia unde sunt arondaţi, ei neputând vota pe listă suplimentară în alt sector. Ambele voturi (pentru 
europarlamentare şi referendum) vor fi date în aceleaşi secţii de votare. 
- Veţi prezenta actul de identitate operatorului de calculator al secţiei de votare. După scanarea actului de 
identitatea şi validarea alegătorului, acesta se va deplasa înspre membrii biroului electoral. Dacă nu se încadrează 
în condiţiile legale, preşedintele biroului electoral al secţiei de votare ia o decizie în acest sens. Aveţi opţiunea de 
a vota doar la europarlamentare sau la referendum. Dacă nu doriţi să votaţi la referendum, membrii biroului 
electoral al secţiei de votare vor trage o linie în dreptul spaţiului pentru semnătură pentru referendum. După 
semnarea sau înscrierea şi semnarea pe lista electorală suplimentară veţi primi trei buletine de vot, unul pentru 
europarlamentare şi două pentru referendum (câte un buletin pentru fiecare întrebare de la referendum), 
potrivit roaep.ro. 
- Pe 26 mai românii votează reprezentanţii în Parlamentul European. România are alocat un număr de 32 de 
reprezentanţi, care sunt aleşi în sistem proporţional, pe liste închise; există o singură circumscripţie. Cu alte 
cuvinte, fiecare partid primeşte mandate direct proporţional cu numărul de voturi obţinute. Mandatul unui 
europarlamentar este de 5 ani. 
- Referendum 2019. De asemenea, pe 26 mai o să aibă loc şi un referendum pe teme legate de justiţie, convocat 
de preşedintele Klaus Iohannis. 
REFERENDUM 2019. CELE DOUĂ ÎNTREBĂRI CARE VOR FI INCLUSE PE BULETINELE DE VOT 

1. „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 
2. „Sunteţi de acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul 
infracţiunilor, pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la 
Curtea Constituţională?” 
- Referendum 2019. Înainte de a intra în cabina de vot, asiguraţi-vă că pe spatele buletinului de vot este aplicată 
ştampila de control a secţiei de votare. Dacă aceasta lipseşte, votul va fi declarat nul! Aplicaţi ştampila cu 
menţiunea “VOTAT” pe patrulaterul care corespunde partidului sau candidatului independent dorit, respectiv 
opţiunii de la referendum. Îndoiţi buletinul, astfel încât pagina goală care poartă ştampila de control a secţiei de 
votare să rămână în afară, şi introduceţi-l apoi în urnă corespunzătorare (vor fi folosite urne diferite pentru alegeri 
şi referendum) astfel încât să nu se deschidă; îndoirea greşită a buletinului de vot nu atrage nulitatea votului, dacă 
secretul votului este asigurat. Dacă greşiţi aplicarea ştampilei, puteţi cere un nou buletin de vot, dacă nu a fost 
introdus în urnă. Primul va fi anulat. 
- Restituiţi ştampila şi primiţi înapoi actul de identitate, pe care trebuie să fie aplicată ştampila cu menţiunea 
“VOTAT” (buletine) sau un timbru autocolant (cărţile de identitate). Se va aplica un singur autocolant, indiferent 
dacă votaţi doar la referendum sau la europarlamentare. 
- Alegătorii care nu se pot deplasa la secţia de votare din cauză de boală sau invaliditate pot solicita urna specială 
(mobilă) de la secţia de votare cea mai apropiată de locul în care se află în ziua alegerilor printr-o cerere scrisă 
însoţită de documente justificative. Cererea se face cel târziu în preziua alegerilor. În ziua alegerilor, o echipă 
formată din doi membri ai biroului electoral se va deplasa la locul unde se află alegătorul, cu urna specială şi 
materialele necesare votării. Fiecare secţie de votare are o singură urnă specială, care trebuie să fie la ora 21:00 
înapoi la secţia de votare. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Alegeri europarlamentare 2019. Câţi europarlamentari va avea România la Bruxelles 
Alegeri europarlamentare 2019. România va avea în total 32 de europalamentari la Bruxelles. Numărul total de 
euroaleşi, din toate cele 28 de state membre, este de 751. 
La alegerile europarlamentare din 2019 participă toate partidele mari de pe scena politică românească, dar şi 
unele mici, precum şi candidaţi independenţi, conform BEC. 
ALEGERI EUROPARLAMENTARE 2019. CE PARTIDE CADIDEAZĂ 

 Partidul Social-Democrat (PSD): 
1. Rovana Plumb, 
2. jurnalista Carmen Avram, 
3. senatorul Claudiu Manda, 
4. preotul Cristian Terhes, 
5. Dan Nica, europarlamentar 
6. Maria Grapini, europarlamentar 
7. deputatul Tudor Ciuhodaru 
8. Dragoş Benea 
9. Fost ministru pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu 
10. Andi Cristea, 
11. Natalia Intotero, 
12. Gabriela Zoană, europarlamentar 
13. Bianca Gavriliţă  
4. Emilian Pavel 
15. Doina Pană 
Partidul Naţional Liberal (PNL): 
1. Rareş Bogdan, jurnalist 
2. Mircea Hava, primar Alba Iulia 
3. Siegfried Mureşan, europarlamentar 
4. Daniel Buda, europarlamentar 
5. Adina Vălean, europarlamentar 
6. Vasile Blaga, fost co-preşedinte PNL, 
7. Dan Motreanu, fost deputat 
8. Gheorghe Falcă, primar Arad 
9. Cristian Buşoi, europarlamentar 
10. Marian-Jean Marinescu, europarlamentar 
11. Vlad Nistor 
12. Mihai Ţurcanu, europarlamentar 
13. Violeta Alexandru 
14. Ligia Ionescu Popescu 1 
15. Laura Dumitru. 
Alianţa 2020 USR-Plus: 
1. Dacian Cioloş, preşedintele PLUS, 
2. Cristian Ghinea (USR), 
3. Dragoş Pîslaru (PLUS) 
4. Clotilde Armand (USR) 
5. Dragoş Tudorache (PLUS) 
6. Nicolae Ştefănuţă (USR) 
7. Vlad Botoş (USR), 
8. Ramona Strugariu (PLUS) 
 9. Vlad Gheorghe (USR), 
10. Alin Mituţă (PLUS) 
11. Anamaria Naomi Reniuţ (PLUS), 
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12. Valeriu Nicolae (PLUS) 
13. Oana Ţoiu (PLUS) 
14. Radu Ghelmez (USR) 
15. Liviu Iolu (PLUS). 
Partidul Alianţa Liberalilor şi Democraţilor (ALDE) 
1. Norica Nicolai, 
2. Daniel Barbu, 
3. Renate Weber, 
4. Ovidiu Silaghi, 
5. Varujan Vosganian, 
6. Andrei Gerea, 
7. conf. univ dr. Radu Silaghi Dumitrescu de la Universitatea Babeş Bolyai din Cluj, 
8. deputatul Eusebiu Pistru, 
9. Horia Victor Toma fost europarlamentar şi 
10. Tudor Tim Ionescu de la organizaţia de tineret ALDE 
Partidul Mişcarea Populară (PMP): 
1. Traian Băsescu 
2. Eugen Tomac –preşedinte PMP, 
3. Ioana Constantin – consultant management şi Comunicare 
4. deputatul Marius Paşcan, 
5. Preşedintele PMP Călăraşi Simona Vlădica, 
6. deputatul Robert Turcescu, 
7. Teodora Desagă –consilier parlamentar, 
8. vicepreşedinte PMP Petru Movilă, 
9. deputat Cătălina Bozianu, 
10. preşedintele PMP Argeş Cătălin Bulf 
Uniunea Democrată Maghiară din România (UDMR): 
1. Eurodeputat Iuliu Winkler 
2. Loránt Vincze, preşedinte al Uniunii Federative a Naţionalităţilor Europene (FUEN) 
3. Csilla Hegedüs, vicepreşedinte executiv al UDMR 
4. Csongor Oltean, preşedintele Conferinţei Tineretului Maghiar 
5. europarlamentarul Csaba Sógor 
PRO România: 
1.Victor Ponta, 
2. comisarul european Corina Creţu, 
3. fostul premier Mihai Tudose, 
4. fostul premier al Rep. Moldova Iurie Leancă, 
5. Geanina Puşcaşu, 
6. Gabriela Podaşcă, deputat 
7. Cristian Cosmin, 
8. Ioana Petrescu, 
9. Mihai Sturzu, 
10. Ionela Danciu 
Uniunea Naţională pentru Progresul României (UNPR): 
1. Ilie Năstase, 
2. Anghel Iordănescu, 
3. Luminiţa Adam, vicepreşedinte al partidului, avocat, 
4. Claudiu Ciprian Tănăsescu, europarlamentar 
5. Mircea Manolache, preşedintele organizaţiei Iaşi, 
6. Constantin Tomescu, viceprimarul sectorului 6 Bucureşti, 
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7. Gheorghe Bică, prof. univ., vicepreşedinte UNPR, 
8. Roman Apostol-Picu, jurist, viceprimar al municipiului Galaţi, 
9. Laura Berbecaru, 
10. Ene Dinga, prof. univ. 
Partidul România Unită (PRU): 
1.Bogdan Diaconu, 
2.Andrei Piticaş, 
3. Ionuţ Stuparu, 
4. Ioan Constantinescu, 
5. Sorin Deac, 
6. Narcis Someşfelean, 
7. Ştefan Lungu, 
8. Laura Vicol 
PRODEMO: 
1. Alexandrescu Vasile Constantin, 
2. Burduşel Emilian Aristide 
Partidul Social Democrat Independent (PSDI): 
1. George Cornel Comşa, 
2. Mariana Carmen Dăscălescu, 
3.Radu Stancu, 
4. Sergiu Plîngău 
Partidul Blocul Unităţii Naţionale (BUN): 
1. Alexandru Vulpoiu, 
2. Costel Stanciu, 
3.Saveta Ionisei, 
4. Manuela Aciubotăriţei 
Partidul Socialist Român (PSR): 
1. Marin Badea, 
2. Violeta Mercea, 
3. Petrică Dima, 
4. Corneliu Reigler 
Candidaţi independenţi: 
Gregoriana Carmen Tudoran, George-Nicolae Simion, Peter Costea 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Diaspora voteaza! Toate informatiile pentru romanii din strainatate despre euroalegeri si referendum 
Cetatenii cu domiciliul in Romania care se afla in strainatate pot vota la orice sectie din cele anuntate de 
Ministerul Afacerilor Externe, pe listele electorale suplimentare, fara a fi necesar sa se inregistreze inainte. 
"Toti cetatenii romani cu act de identitate romanesc sunt pe listele electorale din Romania. In registrul electoral 
gestionat de Autoritatea Electorala Permanenta sunt toti cetatenii romani cu drept de vot activ", ne-a explicat 
Marian Muhulet, vicepresedinte al AEP si purtator de cuvant al Biroului Electoral Central. 
Un roman care are si cetatenia altui stat UE - de exemplu italiana - nu poate vota pentru reprezentantii 
Romaniei, in cazul in care a facut cerere sa voteze pentru listele Italiei. El va completa o declaratie pe propria 
raspundere conform careia nu a votat si pentru cealalta tara. 
"Nu exista o verificare intre statele membre a listelor utilizate la alegerile europarlamentare ulterior 
scrutinului", ne-a spus Muhulet, intrebat cum se face monitorizarea la nivelul UE pentru a fi impiedicat votul 
multiplu. 
Romanii care aleg sa voteze pentru listele altui stat UE in care au domiciliul sau resedinta pot vota la 
referendumul pentru Justitie. 
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In ce-i priveste pe cetatenii inscrisi in listele electorale ale altui stat membru UE, acestia pot vota pentru 
Romania dupa ce dau o declaratie conform careia nu au mai votat pentru reprezentantii tarii in ale carei liste sunt 
inscrisi. 
Sectiile de vot din strainatate 
Ministerul Afacerilor Externe a publicat lista sectiilor de vot din diaspora pentru 26 mai, unde se poate vota atat 
pentru alegerile europarlamentare, cat si pentru referendum. 
Urna mobila nu poate fi solicitata in afara teritoriului Romaniei. 
Ce acte sunt necesare 
Romanii aflati in strainatate sau domiciliati in strainatate pot vota cu pasaportul simplu, pasaportul simplu 
electronic, pasaportul simplu temporar, buletinul/cartea de identitate, cartea de identitate provizorie, cartea 
electronica de identitate, pasaportul diplomatic, pasaportul diplomatic electronic, pasaportul de serviciu, 
pasaportul de serviciu electronic. 
Alegatorii comunitari, adica cei cu alta cetatenie a unei tari UE, pot vota cu orice document eliberat de statul 
membru al carui cetatean este titularul, altul decat Romania, si care este considerat act de identitate in statul 
emitent. 
Cum arata buletinele de vot 
Ordinea partidelor si candidatilor independenti pe buletinul de vot a fost stabilita de Biroul Electoral Central prin 
tragere la sorti. 
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Sfaturi pentru un vot corect 
- Inainte de a intra in cabina de vot, asigurati-va ca pe spatele buletinului de vot este aplicata stampila de 
control a sectiei de votare. Daca aceasta lipseste, votul va fi declarat nul. 
- Daca este aglomeratie si credeti ca secretul votului dumneavoastra poate fi incalcat, mai bine mai asteptati sau 
instiintati presedintele sectiei de votare. Accesul alegatorilor in sala de votare trebuie sa aiba loc in serii 
corespunzatoare numarului cabinelor. 
- Aplicati stampila cu mentiunea "VOTAT" pe patrulaterul care corespunde partidului sau candidatului 
independent dorit. 
- Indoiti buletinul, astfel incat pagina goala care poarta stampila de control a sectiei de votare sa ramana in afara, 
si introduceti-l apoi in urna corespunzatoare (vor fi folosite urne diferite pentru alegeri si referendum) astfel incat 
sa nu se deschida. Indoirea gresita a buletinului de vot nu atrage nulitatea votului, daca secretul votului este 
asigurat. 
- Daca gresiti aplicarea stampilei, puteti cere un nou buletin de vot, daca nu a fost introdus in urna. Primul va fi 
anulat. 
- Restituiti stampila si primiti inapoi actul de identitate, pe care trebuie sa fie aplicata stampila cu mentiunea 
"VOTAT" (buletine) sau un timbru autocolant (cartile de identitate) . Se va aplica un singur autocolant, indiferent 
daca votati doar la referendum sau la europarlamentare, verificarea urmand sa fie facuta in Sistemul informatic 
de monitorizare a prezentei la vot si de prevenire a votului ilegal (SIMPV). 
- Alegatorul care din motive temeinice, constatate de presedintele biroului electoral al sectiei de votare, nu poate 
sa voteze singur are dreptul sa cheme in cabina de votare un insotitor ales de el, pentru a-l ajuta. Acesta nu 
poate fi din randul observatorilor sau al membrilor biroului electoral al sectiei de votare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Europarlamentare 2019: După rezultatul în favoarea partidului lui Timmermans în Olanda, scrutinul are loc 
astăzi în Irlanda şi Cehia 
Cetăţenii din Cehia şi Irlanda sunt aşteptaţi vineri la urne pentru a-şi alege reprezentanţii în viitorul Legislativ 
european, diferenţa între cele două ţări fiind aceea că în Cehia scrutinul va continua şi sâmbătă, când vor avea loc 
alegeri şi în Malta, Letonia şi Slovacia. 
În cazul Cehiei, la urne sunt aşteptaţi aproximativ 8,4 milioane de locuitori care vor trebui să aleagă 21 de 
candidaţi care să-i reprezinte în următorii patru ani în Parlamentul European. 
În Irlanda, numărul total de votanţi este de 3,2 milioane, iar în viitorul Legislativ vor fi reprezentaţi de 13 
europarlamentari, doi dintre aceştia vor fi desemnaţi, dar nu îşi vor putea exercita funcţia până când Brexitul nu 
va avea loc. 
Pe lângă alegeri europarlamentare, în Irlanda vor avea loc şi alegeri locale şi un referendum pentru relaxarea 
condiţiilor de divorţ. 
Olanda şi Marea Britanie au organizat joi alegeri pentru Parlamentul European, iar cetăţenii celorlalte state, 
printre care se numără România, Franţa, Spania, Germania, Austria sunt aşteptaţi la urne duminică. 
Rezultatele din toate cele 28 de state membre UE vor fi anunţate duminică seara la ora 23:00, ora Bruxellesului 
(24:00, ora României), după închiderea urnelor. 
(Sursa: Mediafax) 
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